

國立陽明交通大學博碩士學位論文格式規範

National Yang Ming Chiao Tung University

Thesis/Doctoral Dissertation Format Guide

一、 論文次序：

The components of your thesis/dissertation should be arranged in the following order.

1. 封面【詳附件 1】
Cover (please refer to Attachment 1)
2. 書名頁【詳附件 2】
Title page (please refer to Attachment 2)
3. 博碩士論文電子檔著作權授權書
Authorization for Public Access of Electronic Thesis/ Dissertation
4. 博士論文指導教授推薦書(碩士論文免附)
Doctoral Dissertation Recommendation Form (PhD students only)
5. 學位論文審定同意書【詳附件 3】
Thesis Approval Form (please refer to Attachment 3)
6. 誌謝
Acknowledgement
7. 中文摘要及關鍵詞 5-7 個
Abstract and 5-7 Keywords (Chinese)
8. 英文摘要及關鍵詞 5-7 個
Abstract and 5-7 Keywords (English)
9. 目錄【詳附件 4】
Table of Contents (please refer to Attachment 4)
10. 圖目錄
List of Figures
11. 表目錄
List of Tables
12. 論文正文
Main Text
13. 參考文獻
References
14. 附錄
Appendix
15. 著作彙編之學位論文資訊及彙編學術著作之共同作者貢獻聲明書【詳附件 5】
National Yang Ming Chiao Tung University Information and Co-author Contribution Statement of Thesis by Publication. (please refer to Attachment 5)
16. 封底
Back Cover

二、 規格說明：

Guideline

1. 封面：【詳附件 1】

Cover (please refer to Attachment 1)

封面中各行均須置中，包括中、英文校名、教學單位名稱、學位論文別、論文題目、撰者姓名、指導教授及提出論文之年(民國、西元)月，上邊各 3 公分。

Cover: All the text on the cover must align center, including University (Chinese and English), Department/Institute, Master Thesis/Doctoral Dissertation, Thesis Title, Author's Name, Advisor's Name, and Year and Month (convert to ROC year and in Chinese Character in Chinese version). The top and bottom margins must be 3 cm.

2. 書名頁：包括論文中英文名稱，著者及指導教授中英文姓名、校名、系所名稱、學位別、提送論文英文說明及地名，提送年月等。【詳附件 2】

(Title page) (please refer to Attachment 2): Including University, Department/Institute, Master Thesis/Doctoral Dissertation, Chinese Thesis Title, Author's Name, Advisor's Name, Year of Graduation (in academic year). The top and bottom margins must be 2 cm.

3. 博碩士論文電子檔著作權授權書：請於論文上傳後下載。

Authorization of Electronic Thesis/ Dissertation : Please download it after uploading your Thesis/Dissertation.

4. 博士論文指導教授推薦書(碩士論文免附)：由各所自定，可有可無。

Advisor's Recommendation Letter (PhD students only): This might be optional, please follow the policy of your department/institute.

5. 學位論文審定同意書【詳附件 3】：請注意學位別修改。

Thesis Approval Form (Refer to Attachment 3) : Please select the type of your program.

6. 誌謝（依個人意願自行決定是否撰寫）：以不超過一頁為原則。

Acknowledgement (optional) : Should be limited to 1 page.

7. 中文摘要：內容應包含論述重點、方法或程序、結果等及關鍵詞 5-7 個，以不超過一頁為原則。

Chinese Abstract : Should include main points, methodology, result, etc ; and five to seven keywords. Should be limited to 1 page.

8. 英文摘要：以不超過一頁為原則。

English Abstract : Should be limited to 1 page.

9. 目錄【詳附件 4】：包括各章節之標題、參考文獻、附錄及其所在頁數。

Table of Contents (please refer to Attachment 4) : Should include chapter title, reference, appendix and page numbers.

10. 圖目錄：包括各章節之圖及其所在頁數。

List of Figures : Should include the figure title and the number of page.

11. 表目錄：包括各章節之表及其所在頁數。

List of Tables : Should include the table title and the number of page.

12. 論文正文：以中文或英文撰寫為原則。

Main text : Should be in either Chinese or English.

13. 參考文獻：所有參考文獻資料，均置於論文本文之後，獨立另起一頁。
Reference：Start a new page after the main text.
14. 附錄：凡屬大量數據、推導、註釋有關或其他冗長備參之資料、圖表，均可分別另起一頁，編為各附錄。
Appendix：Could be used for copious data, inference, explanatory notes, etc., or rather long-winded literature, tables and figures. Each appendix can start on a separate page.
15. 著作彙編之學位論文資訊及彙編學術著作之共同作者貢獻聲明書【詳附件 5】：本著作彙編聲明書應納入學位論文中，並一併繳交各教學單位保存。
National Yang Ming Chiao Tung University Information and Co-author Contribution Statement of Thesis by Publication. (please refer to Attachment 5)：The thesis by publication Statement mentioned above should be included in the candidate's dissertation and submitted to each teaching unit for record keeping.
16. 封底
Back Cover

三、其他規格說明：

Guidelines on format

1. 論文尺寸及紙張：以白色 A4 規格紙張裝訂。封面封底採用 150 磅以上模造紙，顏色由各教學單位指定。
Size and color：A4 white paper for the content. Cover and Back Cover should use simili paper (150P), the color could be specified by institute/department.
2. 版面規格：封面及書背規格依附件 1；內文紙張頂端留邊 2.5 公分，左側留邊 3 公分，右側留邊 2 公分，底端留邊 2.5 公分，版面底端 1.5 公分處中央繕打頁次。
Margins：Please follow attachment 1 for the cover and spine. Every page of your thesis must be regulated by the following: Top: 2.5cm, Left：3cm, Right：2cm, Bottom：2.5cm and leave 1.5cm for page number at the center in the bottom.
3. 字體：電腦打字排版，字體顏色為黑色，全文不得塗汙刪節，不得使用複寫紙，各頁正下方應置中註明頁碼。
Font style：All the words should be typed in black. Contents should not be stained or erased. Each page must be numbered in the center at the bottom.
4. 頁碼：
Pagination
 - (1) 中文摘要至圖表目錄等，以 i，ii，iii...等小寫羅馬數字連續編頁。
Use lower cased Roman numerals (i, ii, iii...) to number the pages from Chinese Abstract to List of Figures/Tables.
 - (2) 論文第一章以至附錄，均以 1，2，3...等阿拉伯數字連續編頁。
Use Arabic numerals (1, 2, 3...) to number the rest of the pages.
5. 裝訂：自論文本左端裝訂，書背打印校名、教學單位名稱、學位論文別、論文中文題目、撰者姓名及畢業學年度，上下留邊各 2 公分。【詳附件 5】
Binding：Please bind your thesis on the left-hand side, print University, Department/Institute, Master Thesis/Doctoral Dissertation, Chinese Thesis Title, Author's Name, Year of

Graduation (in academic year). (please refer to Attachment 5)

除封面、博碩士論文電子檔著作權授權書及學位論文審定同意書的格式須依學校規定製作外，其餘內容之格式、次序及頁碼編碼各教學單位得依其學術領域之慣用格式，另訂之。

Cover, Authorization of Electronic Thesis/ Dissertation, and Thesis Approval Form must follow the university's guideline. The department/institute may have its own regulations on the rest of the thesis format.

(上留邊 3 公分、以下各行均須置中)

國立陽明交通大學

○○系(所)

碩(博)士論文(字型為18之楷書、1.5倍行高)

Department of ○○ (字型為14之Times New Roman、1.5倍行高)

National Yang Ming Chiao Tung University(字型為16之Times New Roman、1.5倍行高)

Master Thesis/Doctoral Dissertation(字型為16之Times New Roman、1.5倍行高)

(論文中文題目) (字型為18之楷書、1.5倍行高)

(論文英文題目) (字型為18之Times New Roman、1.5倍行高)

研究生：王○○ (Wang, ○○)

(字型為18之楷書、1.5倍行高) (字型為18之Times New Roman、1.5倍行高)

指導教授：吳○○ (Wu, ○○)

(字型為18之楷書、1.5倍行高) (字型為18之Times New Roman、1.5倍行高)

中華民國一一〇年六月

June 2021

(下留邊 3 公分)

(The top margin should be 3 cm 、 **All the text must be centered**)

國立陽明交通大學

○○系(所)

碩(博)士論文(標楷體; font size 18pt; 1.5 line spacing)

Department of Electrical Engineering(Times New Roman; font size 14pt; 1.5 line spacing)

National Yang Ming Chiao Tung University(Times New Roman; font size 16pt; 1.5 line spacing)

Master Thesis/Doctoral Dissertation(Times New Roman; font size 16pt; 1.5 line spacing)

(論文中文題目) (標楷體; font size 18pt; 1.5 line spacing)

(論文英文題目) (Times New Roman; font size 18pt; 1.5 line spacing)

研究生：王○○ (WANG, ○○)

(標楷體; font size 18pt; 1.5 line spacing) (Times New Roman; font size 18pt; 1.5 line spacing)

指導教授：吳○○ (WU, ○○)

(標楷體; font size 18pt; 1.5 line spacing) (Times New Roman; font size 18pt; 1.5 line spacing)

中華民國一一〇年六月

June 2021

(The bottom margin should be 3 cm)

(論文中文題目) (字型為18之楷書、1.5倍行高)
(論文英文題目) (字型為18之Times New Roman、1.5倍行高)

研 究 生：王○○ Student：○○ Wang
指導教授：吳○○ 博士 Advisor：Dr. ○○ Wu
(字型為 14 之楷書、Times New Roman、單行間距)

國立陽明交通大學
○○系(所)
碩(博)士論文(字型為 14 之楷書、1.5 倍行高)

A Thesis/Dissertation
Submitted to Department of ○○
College of ○○
National Yang Ming Chiao Tung University
in Partial Fulfillment of the Requirements
for the Degree of
Master /Doctor of ○○
in
○○
(字型為 14 之 Times New Roman、單行間距)

June 2021
Taiwan, Republic of China

中華民國 一一〇年六月

(論文中文題目) (標楷體; font size 18pt ; 1.5 line spacing)
(論文英文題目) (Times New Roman ; font size 18pt ; 1.5 line spacing)

研 究 生：王○○ Student：○○ Wang
指 導 教 授：吳○○ 博 士 Advisor：Dr. ○○ Wu
(楷書；font size 14pt、Times New Roman；single)

國立陽明交通大學
○○系(所)
碩(博)士論文(楷書；font size 14p；1.5 line spacing)

A Thesis/Dissertation
Submitted to Department of ○○
College of ○○
National Yang Ming Chiao Tung University
in partial Fulfillment of the Requirements
for the Degree of
Master /Doctor of ○○
in
○○
(Times New Roman；font size 14pt；single)

June 2021
Taiwan, Republic of China

中華民國 一一〇年六月

國立陽明交通大學 士學位論文審定同意書

_____研究所 _____君

所提之論文

題目：(中文) _____

(英文) _____

經學位考試委員會審查通過，特此證明。

學位考試委員會 (簽名)

口試委員： _____(召集人) _____

論文已完成修改

指導教授 _____(簽名)

所 長 _____(簽名)

中華民國 年 月 日

目 錄

中文摘要	i
英文摘要.....	ii
目錄.....	iii
圖目錄.....	iv
表目錄.....	vi
第一章 緒論.....	1
第一節或 1.1○○○.....	1
第二節或 1.2○○○.....	2
第二章 ○○○.....	3
2.1 ○○○	4
(以下類推)	
參考文獻	5
附錄	6

國立陽明交通大學

著作彙編之學位論文資訊及彙編學術著作之共同作者貢獻聲明書

基於學術研究誠信，「著作彙編之學位論文」學生（以下稱聲明人）茲聲明彙編學術著作之相關資訊及共同作者貢獻度。

一、聲明人相關資訊

(一) 學生姓名：
(二) 就讀系所：
(三) 學位論文名稱：（請自行填入學位論文標題）

- ☐ 本人學位論文為著作彙編之學位論文。
- ☐ 本人學位論文非為著作彙編，免填「二、彙編著作之相關資訊」。

二、彙編著作之相關資訊

論文 正文 章節	各篇彙編著作之資訊	
	第一部分：學位論文中所收錄之期刊或研討會著作的情況	
	期刊或研討會名稱	(請自行填入期刊名稱或研討會名稱)
	期刊或研討會著作標題	(請自行填入著作標題)
	共同作者排序及姓名 (請標明通訊作者)	
	第一作者：	
	第二作者：	
	第三作者：	
	第四作者：	
	(若超過四人，請自行增列共同作者資訊)	
	期刊/研討會著作之出版/發表情況：(請勾選及填寫下列選項)	
	☐ 已刊登/發表： 年 月 日。	
	連結網址： https://doi.org/xxxxxxxxxxxxxxxx	
	☐ 已接受刊登/發表 (請附上接受證明)： 年 月 日。	
	第二部分：「著作彙編之學位論文」作者(學生)就此期刊/研討會著作之貢獻度聲明	
	貢獻說明	
	貢獻程度於整篇學術論文之百分比	(請自行估計貢獻度百分比)
	第三部分：共同作者分工事項之說明	

	論文發表之所屬單位	姓名	分工事項（得加註貢獻度百分比）	本著作是否曾納入下述共同作者的學位論文或教師送審著作	簽名 ^{註二}	日期

備註：

- 一、 若您的「著作彙編之學位論文」是由一篇以上之期刊或研討會著作彙編而成，請自行增列第一部分至第三部分的表格，並詳實登錄「論文正文章節」與「各篇彙編著作之資訊」等欄位。
- 二、 第三部分：共同作者貢獻度之說明，因故無法取得共同作者之簽名，請於簽名欄位釋明之。

以上聲明均為屬實，如有不實，聲明人願意負相關法律與學術倫理責任。

聲明人簽章：

指導教授簽章：

系所主管或系所單位核章：

日期：中華民國 年 月 日

National Yang Ming Chiao Tung University

Information and Co-author Contribution Statement of Thesis by Publication

To maintain academic and research integrity, the candidate of TBP (hereinafter referred to as the declarant) hereby declares the relevant information of the TBP and the contribution of co-authors.

1 、 The Declarant's Profile

(1) Name:
(2) Department/Program:
(3) The thesis title : (Fill in here)

- ☐ My thesis is in the form of a series of publications.
- ☐ My thesis is not in the form of a series of publications, and there's no need for me to fill out the information of a TBP below.

2 、 The Relevant Information of My TBP

Thesis Body Section	The Information of Each Publication	
	Part 1: The Information of the Journal or Seminar Papers Included in the Thesis	
	The name of the journal or seminar	(fill in here)
	The title of journal or seminar paper	(fill in here)
	The ranking and names of co-authors (please indicate the corresponding author) The first author: The second author: The third author: The fourth author: (If there are more than four authors, please add other co-authors.)	
	The publishing status of journal/seminar papers: (Please tick the boxes below and fill in the required information): ☐ Published on : (mm-dd-yyyy). Website : https://doi.org/xxxxxxxxxxxxxx ☐ Accepted for publication (please provide proof) : (mm-dd-yyyy).	
	Part 2: The Declarant's Statement of Contribution in the Journal/Seminar	

	Papers					
	Details of Contribution					
	The percentage of contribution		(Please calculate by yourself.)			
	Part 3: Explanation of Co-authors' Division of Labor					
	The unit to which the co-author belongs	Name	Division of labor (the percentage of contribution must be indicated)	Has this paper been included in the dissertation or faculty promotion work by the following co-authors	Signature^{note 2}	Date
Notes: 1. If your TBP includes more than one journal or seminar papers, please add forms for Part 1 to Part 3, and fill in the details of the fields below 'Thesis Body Section' and 'The Information of Each Publication'. 2. For Part 3: Explanation of Co-authors' Division of Labor, if the signature of the co-author cannot be obtained for some reason, please explain it in the signature field.						

The above statements are all true. If there is any falsehood, the declarant is willing to bear the relevant legal and academic ethical responsibilities.

The declarant's signature :

The advisor's signature:

Seal of (the director of) the department:

Date: (mm-dd-yyyy).



國立陽明交通大學

碩(博)士論文 (12 pt)

論文中文題目 (14 pt)

○○○
撰

